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P R O T O K Ó Ł  NR XXVII/16 

 

XXVII Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 9 grudnia 2016 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

    
Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 
 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XXVII sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 
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3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

6. Pozostałe osoby obecne na sali, 

7. Prasę lokalną, 

8. Radio Żnin, 

 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXVII sesji 

Rady Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Zapytał czy są 

pytania do porządku obrad. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  w imieniu klubu Radnych Razem z 

Forum i PiS dla Gminy wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad pkt 16 i wprowadzenie go 

na sesję w nowym roku 2017. Punkt ten dotyczy projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów, na najem nieruchomości położonych w Żninie. 

Ponadto wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad pkt 20 tj. projektu uchwały zmieniającego 

uchwałę  w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 

oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy lata.  

Po odbytych posiedzeniach Komisji Rady, dyskusjach uznaliśmy, że musimy to jeszcze 

przedyskutować. W przypadku pkt 20 uważamy, że potrzebna jest również wizja lokalna. 

Dlatego też raz jeszcze proszę o zdjęcie z porządku obrad tych dwóch ww. punktów.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec powyższego poddał pod 

głosowanie propozycję dotyczącą zdjęcia z porządku obrad pkt 16. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 21 Radnych  

 

Rada  jednogłośnie zdjęła z porządku obrad pkt 16  tj.  projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów, na najem nieruchomości 

położonych w Żninie 
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Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie propozycję zdjęcia z porządku 

obrad pkt 20. 

 W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 18 Radnych 

Przeciw był 1 Radny 

Wstrzymało się 2 Radnych  

 

Rada  większością głosów  zdjęła z porządku obrad pkt 20 tj. projekt uchwały 

zmieniający uchwałę  w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy 

lata. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad XXV i XXVI sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Samorządowego Centrum Usług Wspólnych w Żninie 

jako centralnego zamawiającego do przygotowywania i przeprowadzania postępowań o 

udzielenie zamówienia publicznego i udzielania zamówień publicznych na potrzeby 

jednostek obsługiwanych. 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na 2017 rok. 

 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia na 2017 rok wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz wprowadzenia dodatkowych zwolnień od podatku. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok podatkowy 2017. 

 10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i poboru, terminów płatności i 

wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzania jej poboru w drodze inkasa. 
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11. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XII/92/2011 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 26 

października 2011 roku w sprawie ustalenia stawek, terminów płatności i zasad poboru opłaty 

od posiadania psów. 

 12. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2016 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form 

wychowania przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie 

Gminy Żnin przez inne niż Gmina Żnin osoby prawne i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich wykorzystywania. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień na rok 2017. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego na nieruchomości położonej w Żninie przy ul. 700-lecia. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów, na najem części 

nieruchomości położonej w Żninie. 

 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy  na najem 

nieruchomości położonej w Żninie. 

 19. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectw 

Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, ETAP 1 sołectwo Skarbienice. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectw 

Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, ETAP 3 sołectwo Chomiąża 

Księża. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectw 

Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, ETAP 4 sołectwo Kierzkowo. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sołectw 

Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, ETAP 5 sołectwo Wójcin. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do uzgodnienia z Ministrem Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego projektu nowego statutu Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie. 



6 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Żninie z dnia 28 czerwca 2007 

r. Nr XII/74/2007 nadającej akt utworzenia samorządowej instytucji kultury – Żnińskiego 

Domu Kultury. 
25. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich sesjach. 

26. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

27. Zakończenie. 

 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołów z obrad XXV i XXVI sesji. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXV sesja odbyła się w 

dniu 4 listopada 2016.  Protokół z tej sesji zawiera 40 stron i 28 załączników.  Z treścią 

protokołu zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym 

proponuję, aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za 

przyjęciem protokołu z XXV sesji Rady Miejskiej w Żninie , proszę  podnieść rękę? 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych  

Za było 21 radnych 

 

       Rada przyjęła protokół z XXV Sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że XXVI sesja odbyła się w dniu 

14 listopada 2016.  Protokół z tej sesji zawiera 7 stron i 5 załączników.  Z treścią protokołu 

zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym proponuję, aby 

Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z 

XXVI sesji Rady Miejskiej w Żninie , proszę  podnieść rękę? 

 

       Rada przyjęła protokół z XXVI Sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

AD PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił Burmistrza o przedstawienie 

sprawozdania. 
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Burmistrz Robert Luchowski - przedstawił sprawozdanie z działalności z okresu 

międzysesyjnego, które stanowi załącznik nr  5 do protokołu.  

 

 

AD PKT 5 – Interpelacje radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o składanie interpelacji. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Marek Zieliński - poprosił 

w imieniu mieszkańców o przywrócenie punktu ”Enea” 

w Żninie. Dojazd dla osób starszych do Mogilna jest utrudniony lub niemożliwy. 

Wcześniej punkt obsługi znajdował się na ul. Mickiewicza. Poprosił o interwencje w tej 

sprawie i złożenie stosownego pisma.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski- zaznaczył, że 

do Burmistrza wpłynęło pismo od Pani Teresy Katafiasz w sprawie ujęcia w budżecie 

drogi wjazdowej do miejsca zamieszkania od strony ul. Topolowej. 

Z uzyskanych informacji dowiedziałem się, że jest to droga prywatna. Poprosił o 

interwencję.  

Radna Halina Krygier- w imieniu mieszkańców poprosiła o montaż oświetlenia przy 

ścieżce rowerowej, która prowadzi do Bożejewiczek, ze względu na bezpieczeństwo 

użytkowników. Poprosiła również o posprzątanie terenu przy ścieżce oraz wzdłuż linii 

brzegowej „Jeziora Małego Żnińskiego”. Zaznaczyła, że biuro obsługi klienta „Enea” 

powinno wrócić do Żnina.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 

Tomaszewski- poprosił o wymianę oświetlenia przy budynkach Sądu i Muzeum Ziemi 

Pałuckiej w Żninie. Zaznaczył również, że brakuje oświetlenia przy nowo powstałej 

siłowni zewnętrznej nad Jeziorem Małym Żnińskim. Poprosił o interwencję.  

Radny Piotr Horka- poruszył problem oświetlenia ulic w mieście. Na ulicach 

odchodzących od centrum intensywność oświetlenia jest zbyt słaba. Na ul. Klemensa 

Janickiego i Dworcowej często lampy nie świecą. Lampy nie są skierowane do 

oświetlenia przejść dla pieszych. Na chwilę obecną wcześnie zapada zmrok. Jest to bardzo 

niebezpieczne. Poprosił, aby mieszkańcy ul. Łąkowej poza torami kolei wąskotorowej 

mogli wyjść na drogę. Do pewnego momentu ulica jest zrobiona, ale brakuje kanalizacji 
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deszczowej. Przy intensywnych opadach powstaje błoto. Zapytał czy ulica jest w planie 

zagospodarowania przestrzennego. Należałoby podnieść teren. Poprosił o interwencję.  

Radny Kazimierz Jańczak- zgłosił w imieniu mieszkańców, że na ul. Żytniej zrobiło 

się niebezpiecznie. Natężenie ruchu w godzinach od 7.30 – 8.00 oraz od 12.30 – 14.30 

spowodowane jest dowożeniem dzieci do Szkoły Podstawowej nr 2. Dzieci z okolicznych 

osiedli również uczęszczają do szkoły. Poprosił o interwencję. Podziękował za wykonanie 

parkingu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sławomir Kujawa- zaznaczył, 

że na 1000- lecia powstały nowe punkty świetlne. Niestety nie świecą. Poprosił o 

interwencję. Zwrócił uwagę, że w budżecie na 2016 rok był uwzględniony na ul Wandy 

Pieniężnej próg zwalniający. Zapytał czy jest szansa na wykonanie inwestycji w br. roku. 

Poprosił o interwencję.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Ireneusz Starczewski – poprosił, aby sesje 

były nagrywane, w taki sposób, aby mieszkańcy mogli je widzieć. Poprosił o 

pomalowanie barierek na ulicy: 

- Kościuszki- Mickiewicza, 

- Mickiewicza, na wprost bloku przy ul. Kopernika, 

- Szpitalnej, przejście na ul. Dąbrowskiego.  

Zaznaczył, że tą sprawę mogą wykonać pracownicy z prac interwencyjnych. Przejście 

dla pieszych na ulicy Kościuszki jest niebezpieczne. 

Zapytał o teren ul. Dąbrowskiego po lewej stronie od ul. Aliantów. Słupki graniczne były 

około 2.5 m od ogrodzenia. Kiedy właściciel się zmienił to słupki są oparte o płot. Poprosił 

o montaż znaku drogowego „droga z pierwszeństwem przejazdu”, przy wyjeździe z ul. 

Piwnej na ul. Żytnią. Na chwilę obecną obowiązuje zasada prawej strony, lecz jednak jest 

to niebezpieczne ze względu na ograniczona widoczność. Poprosił o interwencję. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- poprosił, aby 

apelem dotyczącym przywrócenia oddziału „Enea” do Żnina zajął się Burmistrz Żnina 

wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej.  

Radny Jerzy Krynicki- poprosił kolejny raz o utwardzenie odcinka przy ul. Żytniej 10. 

Jest to zadanie, które było ujęte na rok 2016 w materiałach otrzymanych od Pana 

Burmistrza. Poprosił również o uporządkowanie znaków oraz przejść dla pieszych na ul. 

Żytniej oraz całym osiedlu.  

Więcej interpelacji nie zgłoszono. 
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Burmistrz Żnina Robert Luchowski – poinformował, że na wszystkie złożone 

interpelacje udzieli pisemnej odpowiedzi.  

 

AD PKT 6 - Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Samorządowego Centrum Usług 

Wspólnych w Żninie jako centralnego zamawiającego do przygotowywania 

i przeprowadzania postępowań o udzielenie zamówienia publicznego i udzielania 

zamówień publicznych na potrzeby jednostek obsługiwanych. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski -  wyjaśnił, że na podstawie art.15 c pkt. 1- 4 

ustawy z dnia 29 stycznia 2004r. Prawo Zamówień Publicznych, organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego może, w drodze uchwały: 

1.wskazać albo powołać podmiot wykonujący zadania centralnego zamawiającego, albo 

określić sposób powoływania takich podmiotów, 

2.określić zakres działania tych podmiotów, 

3.oznaczyć zamawiających obowiązanych do nabywania określonych rodzajów 

zamówień od centralnego zamawiającego, udzielania zamówień na podstawie umowy 

ramowej zawartej przez centralnego zamawiającego lub objętych dynamicznym 

systemem zakupów obsługiwanym przez centralnego zamawiającego, 

4. określić sposób współdziałania z centralnym zamawiającym 

- mając na względzie zapewnienie większej efektywności, profesjonalizacji 

udzielania zamówień oraz zwiększenie konkurencji. 

Zapis w Statucie Samorządowego Centrum Usług Wspólnych w Żninie, powołanego 

do zapewnienia jednostkom obsługiwanym wspólnej obsługi administracyjnej, 

finansowej i organizacyjnej, Centrum jest powołane do prowadzenia wszelkich 

zamówień poprzez przygotowanie  i przeprowadzanie postępowań o udzielenie 

zamówień publicznych dla jednostek obsługiwanych, nie uprawnia Centrum do 

prowadzenia wspólnych zamówień publicznych. W celu realizacji prowadzenia 

wspólnych zamówień dla jednostek obsługiwanych należy, zgodnie z art.15 c pkt. 1- 4 

ustawy z dnia 29 stycznia 2004r. Prawo Zamówień Publicznych, wskazać Samorządowe 

Centrum Usług Wspólnych w Żninie jako podmiot wykonujący zadania centralnego 
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zamawiającego. 

Działania centralnego zamawiającego spowodują: 

1.zapewnienie większej efektywności ponoszonych wydatków - dokonanie większych 

zakupów stwarza możliwość wynegocjowania korzystniejszych cen i zwiększenie 

konkurencji poprzez np. upublicznianie ogłoszenia o zakupach, 

2.profesjonalizację udzielania zamówień publicznych -  podejmowane czynności 

dokonane będą w oparciu o ustawę prawo zamówień publicznych, z poszanowaniem 

ustawy o finansach publicznych lub zgodnie z zapisami regulaminu udzielenia zamówień 

publicznych, których wartość szacunkowa nie przekracza kwoty 30.000 euro. 

3.usprawnienie pracy pracowników administracyjnych jednostek poprzez składanie 

zapotrzebowania na dany asortyment  w określonym terminie, co w konsekwencji 

wpłynie na zmniejszenie ilości jednopozycyjnych faktur. 

4.odciążenie pracowników z konieczności poszukiwania dostawcy do jednorazowego 

zakupu oraz przeniesienie obowiązku dostaw na wykonawcę w przypadku zakupów 

sukcesywnych. 

Mając powyższe na względzie podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Wysoka Rado wsłuchując się w głosy pojawiające się na Komisjach Rady proponuję 

autopoprawkę do projektu uchwały następującej treści: 

Dodaje się § 7 ust. 13, który otrzymuje brzmienie: 

§ 7 ust. 13 Dyrektorzy jednostek obsługiwanych dokonują zakupów samodzielnie w 

zakresie wykraczającym poza katalog dostaw i usług, o którym mowa w §4 oraz w 

sytuacji pilności potrzeby udzielenia zamówienia z uwagi na awarię, zwalczanie klęsk 

żywiołowych, itp. 

W § 4 wykreśla się wyrażenie  „może”. Wobec tego § 4 otrzymuje brzmienie : „Centrum 

realizuje zamówienia w zakresie:” 

Poza tym w § 4 w zakresie Dostaw wykreśla się: pkt. 2, 6, 7, 8, 

W zakresie Usług wykreśla się: pkt. 2, 7, 9, 14 a w pkt. 5 zmieniono treść na następującą: 

„konserwacja i przeglądy sprzętu biurowego, komputerowego i AGD” 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że autopoprawka Pana Burmistrza 

jest konsekwencją wniosków, które pojawiły się na posiedzeniach Komisji Rady. W 

wyniku tego odbyliśmy również spotkania z dyrektorami jednostek obsługiwanych by 

skonsultować i przedyskutować projekt przedmiotowej uchwały.  Projekt ten normuje 
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kwestię dotyczącą zamówień publicznych powyżej 30 tys. euro. Ponadto dodała, że w 

kwestii zamówień do 30 tys. euro zostanie opracowany regulamin.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - ogłosił przerwę w obradach, celem 

przygotowania wersji papierowej autopoprawek dla radnych. 

 

Po przerwie –  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – poprosił Panią Skarbnik o ponowne przedstawienie 

autopoprawki do projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – przedstawiła ponownie  autopoprawkę do 

projektu uchwały następującej treści: 

Dodaje się § 7 ust. 13, który otrzymuje brzmienie:  

§ 7 ust. 13 Dyrektorzy jednostek obsługiwanych dokonują zakupów samodzielnie w 

zakresie wykraczającym poza katalog dostaw i usług, o którym mowa w § 4 oraz w 

sytuacji pilności potrzeby udzielenia zamówienia z uwagi na awarię, zwalczanie klęsk 

żywiołowych, itp. 

W § 4 wykreśla się wyrażenie  „może”. Wobec tego § 4 otrzymuje brzmienie : „Centrum 

realizuje zamówienia w zakresie:” 

Poza tym w § 4 w zakresie Dostaw wykreśla się: pkt. 2, 6, 7, 8, 

W zakresie Usług wykreśla się: pkt. 2, 7, 9, 14 a w pkt. 5 zmieniono treść na następującą: 

„konserwacja i przeglądy sprzętu biurowego, komputerowego i AGD” 

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysocki – zwrócił 

uwagę na § 4 pkt 13 w zakresie usług „świadczenia zdrowotne” Jeżeli będziemy się 

kierować zapisem, że wyłączone są usługi wynikające z realizacji ZFŚS, to on dotyczy 

również pewnych świadczeń zdrowotnych. Kierowane są pewne wnioski o zapomogi 

zdrowotne i teraz rodzi się pytanie w jakim charakterze są te świadczenia zdrowotne 

ujęte.   Czy są to odpisy na fundusz zdrowotny czy też dotyczą np.: takich spraw jak 

skierowania na badania.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – dotyczy to tylko i wyłącznie usługi skierowania 

na badania.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  poddał pod głosowanie autopoprawkę 

zgłoszoną przez Burmistrza Żnina. 
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W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 5 radnych 

Przeciw było 16 radnych  

 

Rada nie przyjęła autopoprawki zgłoszonej przez Burmistrza Żnina. 

 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 4 radnych 

Przeciw było 16 radnych  

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada nie podjęła projektu uchwały sprawie wskazania Samorządowego Centrum 

Usług Wspólnych w Żninie jako centralnego zamawiającego do przygotowywania 

i przeprowadzania postępowań o udzielenie zamówienia publicznego i udzielania 

zamówień publicznych na potrzeby jednostek obsługiwanych. 

 

 

AD PKT 7 - Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poinformował, że o zabranie głosu 

zwrócił się Pan Fabian Heinich członek Rady Powiatu Kujawsko – Pomorskiej Izby 

Rolniczej. Wobec tego przy braku sprzeciwu Rady Miejskiej udzielił głos Panu 

Heinichowi. 

Członek Rady Powiatu Kujawsko – Pomorskiej Izby Rolniczej Fabian Heinich -  

wyjaśnił, że temat podatku rolnego budzi kontrowersje już od wielu lat. Stykam się z tym 

zagadnieniem w różnych konfiguracjach od 1990 roku. Następnie przybliżył kwestię 

dotyczącą procedury uchwalania podatku rolnego. Propozycja Pana Burmistrza jeśli 

chodzi o stawkę wyniosła 52 zł za 1 kwintal żyta. Oczywiście nasza opinia była 
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negatywna. Odbyło się także spotkanie w tej sprawie w spółdzielni Farmer, na którym 

obecni byli prezesi  oraz członkowie rad nadzorczych poszczególnych spółdzielni. Po 

głębokiej i wnikliwej analizie uznaliśmy, że rozsądną stawką byłaby stawka 50 zł. Taką 

też propozycję przedstawiliśmy Panu Burmistrzowi i spotkaliśmy się w dniu 15 listopada 

w tej sprawie. Ponadto wspólnie z przedstawicielem Kółek Rolniczych wzięliśmy udział 

w posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich Rady Miejskiej w 

Żninie. Na tym posiedzeniu również zaproponowaliśmy stawkę 50 zł za 1 kwintal żyta. 

Taką stawkę przegłosowała również ww. Komisja. Należy zwrócić uwagę, że ten rok był 

trudnym rokiem. Mała ilość opadów już w końcówce roku 2015 spowodowała, że 

wschody zbóż były bardzo słabe. Poza tym w styczniu były bardzo duże wahania 

temperatur, które doprowadziły do tzw. szoku termicznego roślin. Doprowadziło to do 

licznych wymarznięć. Ponadto sucha wiosna również doprowadziła do trudnej sytuacji.   

Następnie przedstawił kwoty podatku rolnego w poszczególnych gminach Powiatu 

Żnińskiego, które zostały uchwalone przez poszczególne Rady. Dodał, że średnia 

wysokość podatku rolnego w województwie oscyluje w granicach 46-48 zł. Uważa, że 

propozycja 50 zł za kwintal żyta jest kwotą rozsądną.  

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich Lidia 

Cieślewicz -  potwierdziła słowa delegata Izby Rolniczej Pana Fabiana Heinicha o 

przegłosowaniu większością głosów  przez Komisję Rolnictwa i Rozwoju Obszarów 

Wiejskich stawki podatku rolnego w wysokości 50 zł za kwintal żyta. Ponadto dodała, że 

Komisja skierowała wniosek do Pana Burmistrza  o obniżenie stawki podatku do 50 zł za 

1 dt.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, 

że temat podatku rolnego był długo omawiany na posiedzeniu Komisji jak również 

omawiano pozostałe podatki.  Znaliśmy propozycję Burmistrza jak również propozycję 

Komisji Rolnictwa. Patrząc z punktu widzenia budżetu i wielu inwestycji na 2017 rok w 

imieniu Komisji proponuję stawkę podatku rolnego w wysokości 51 zł za 1 dt.  

Burmistrz Robert Luchowski – na wstępie podziękował za spotkanie w sprawie 

podatku rolnego. Co roku temat ten się powtarza. Ktoś propozycję musiał złożyć i tą 

osobą jest Burmistrz. Na podstawie art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o 

podatku rolnym, rada gminy może podjąć uchwałę o obniżeniu ceny skupu żyta 

ogłoszonej przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego, przyjmowanej do obliczania 

podatku rolnego na następny rok podatkowy. Zgodnie z Komunikatem Prezesa 
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Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2016 r. w sprawie średniej ceny 

skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok 

podatkowy 2017, średnia cena skupu żyta za 11 kwartałów będąca podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na rok podatkowy 2017 wynosi 52,44 zł za 1 dt. Obniżenie średniej ceny 

skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok 

podatkowy 2017 z kwoty 52,44 zł za 1 dt do kwoty 52,00 zł za 1 dt uznaje się za 

uzasadnione. 

Następnie zaproponował autopoprawkę polegającą na obniżeniu kwoty podatku rolnego 

określonej w projekcie uchwały z 52 zł za 1 dt do kwoty 51 zł za 1 dt. 

Radny Idzi Mądry - powiedział, że reprezentuje tutaj również grupę producencką 

Farmer, reprezentuję Izby Rolnicze. Zwrócił uwagę na szereg robót drogowych, 

inwestycji, które teraz są wykonywane na terenach wiejskich. Te remonty, które są 

wykonywane pomagają nam bardzo w przejazdach. Przychylam się do kwoty 51 zł za  1 

dt. Ta złotówka jest i obniżona i podwyższona. Myślę, że kwota ta będzie zrozumiała i 

zasadna by podjąć tę uchwałę.      

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że cena jest obniżana w stosunku do tego 

roku.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – stwierdził, że 

na posiedzeniu Komisji Rolnictwa głosował za kwotą 50 zł za 1 dt, patrząc tylko na jedną 

grupę. Jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki muszę mieć na uwadze cały 

budżet, patrząc na wszystkie działy klasyfikacji budżetowej. Zwrócił się z prośbą, aby w 

przyszły mroku zrobić jedno wspólne spotkanie i wypracować kwotę podatku rolnego 

przed propozycja Pana Burmistrza. Wówczas unikniemy trudnych sytuacji.    

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  powiedział, że podda teraz pod głosowanie 

propozycję autopoprawki Burmistrza Żnina, w której proponuje stawkę podatku na poziomie 51 

zł za 1 dt.  

Radny Piotr Horka -  stwierdził, że pod uwagę należałoby również wziąć stanowisko Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich, gdzie ustalono stawkę na poziomie 50 zł za 1 dt.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  -  był to wniosek nie do Rady, tylko do Burmistrza.  

Następnie poddał pod głosowanie wspomnianą już wcześniej autopoprawkę Burmistrza Żnina, 

określającą stawkę podatku rolnego na poziomie 51 zł za 1 dt.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 
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Za było 14 radnych 

Przeciw było 3 radnych  

Wstrzymało się 4 radnych 

 

Rada  przyjęła autopoprawkę  zgłoszoną przez Burmistrza Żnina.  

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek odczytał treść projektu 

uchwały wraz z naniesioną autopoprawką. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 18 radnych 

Przeciw było 2 radnych  

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/290/2016 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2017 rok, która stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

AD PKT 8 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia na 2017 rok wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz wprowadzenia dodatkowych zwolnień od podatku. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił Burmistrza o uzasadnienie. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski – powiedział, że zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy z 

dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy w drodze uchwały 

określa wysokość stawek podatku  od nieruchomości, które nie mogą przekroczyć 

górnych granic stawek kwotowych ustalonych przez Ministra Finansów. W myśl art. 20 

ust. 1 ww. ustawy górne granice stawek kwotowych obowiązujące w danym roku 

podatkowym ulegają corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu 

odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie 

pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do 

analogicznego okresu roku poprzedniego. Zgodnie  z Komunikatem Prezesa Głównego 

Urzędu Statystycznego z dnia 11 lipca 2016 roku wskaźnik cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w I półroczu 2016 roku w stosunku  do I półrocza 2015 roku wyniósł 
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99,1 (spadek cen o 0,9%). Wskaźnik cen podawany jest w formie Komunikatu Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego i ogłaszany jest w Dzienniku Urzędowym 

Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” w terminie 20 dni po upływie pierwszego 

półrocza. Górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 2017 rok 

zostały ogłoszone w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 28 lipca 2016 r. (M. P. z 

dnia 5 sierpnia 2016 r. poz. 779). Zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych rada gminy, w drodze uchwały, może wprowadzić inne zwolnienia 

przedmiotowe niż określone w ww. ustawie. 

Rada Miejska w Żninie w uchwale w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku 

od nieruchomości oraz wprowadzenia dodatkowych zwolnień od podatku na 2017 rok 

uwzględniła Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w sprawie górnych 

granic stawek kwotowych na 2017 rok oraz przyjęła wzrost stawek podatku od 

nieruchomości w stosunku do stawek przyjętych na 2016 rok o 1,3 %. W związku z 

powyższym przyjęcie niniejszej uchwały uważa się za celowe i gospodarczo 

uzasadnione. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – wyjaśnił, że 

Komisja Budżetu i Gospodarki również pochylała się nad tym podatkiem. W wyniku 

przeprowadzonej dyskusji i analizie Komisja wypracowała wniosek by wzrost stawek 

podatku od nieruchomości w stosunku do stawek przyjętych na 2016 rok nastąpił o 0,7%, 

a nie jak proponuje Pan Burmistrz w projekcie uchwały o 1,3%. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski – wyjaśnił, że jako mieszkaniec będzie bardzo 

zadowolony z tej propozycji, ale jest również Burmistrzem i to jest niestety ta słabsza 

strona. Moją rolą jako Burmistrza jest dbanie o budżet Gminy, ale jeśli ta propozycja 

zostanie podjęta to zrobimy wszystko, by z tego powodu budżet się nie zawalił.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - w związku z tą propozycją, należałoby 

przeliczyć nowe stawki podatku od nieruchomości. 

Najpierw jednak poddał pod głosowanie wniosek Komisji Budżetu i Gospodarki by 

wzrost stawek podatku od nieruchomości w stosunku do stawek przyjętych na 2016 rok 

nastąpił o 0,7%. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 
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Rada jednogłośnie przyjęła wniosek Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej 

w Żninie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek zarządził przerwę w obradach, 

celem przeliczenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Po przerwie –  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu 

uchwały wraz z naniesionymi poprawkami. Pytań nie było, wobec tego poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Googolę o odczytanie projektu uchwały wraz  z 

naniesionymi poprawkami. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały wraz 

z naniesionymi poprawkami.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 20 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/291/2016 w sprawie określenia na 2017 rok wysokości 

stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia dodatkowych zwolnień od podatku, 

która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok podatkowy 2017. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski – powiedział, ze w projekcie uchwały proponuje się 

wzrost stawek w podatku od środków transportowych w stosunku do stawek przyjętych na 2016 

rok o 1,3% tj. o wskaźnik wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych przewidziany w 

założeniach do projektu budżetu państwa na 2017 rok. 
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Jednocześnie dodał, że uczestniczył w posiedzeniach Komisji Rady i wsłuchiwał się w pojawiające 

się oczekiwania. Tak naprawdę by widoczna była zmiana to potrzebna byłaby głęboka obniżka 

tego podatku. My przez to, że obniżymy podatek o kilka punktów procentowych to nie 

ściągniemy firm transportowych do naszej gminy. Uważa, że nie jest na to czas by takie zmiany 

robić. Musimy nad tym usiąść i  popracować. Ma nadzieję, że przyjdzie taki czas gdy będziemy 

mogli powiedzieć, że te podatki obniżamy o 5%-6%. Wbrew pozorom w naszej gminie nie jest 

najgorzej.  Wsłuchując się w Państwa postulaty pozwolę sobie wnieść autopoprawkę, polegającą 

na utrzymaniu stawek podatku od środków transportowych na rok 2017 na poziomie roku 2016.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że jest 

to zgodne z oczekiwaniami Komisji Budżetu i Gospodarki. Podejmijmy takie działania, które 

spowodują, ze wysokość stawki tego podatku będzie zachętą dla przedsiębiorców itp. Raz jeszcze 

podkreślił, że autopoprawka jest zgodna z wnioskiem Komisji Budżetu i Gospodarki 

przegłosowanym na posiedzeniu tej Komisji.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie autopoprawkę Burmistrza 

Żnina. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada jednogłośnie przyjęła autopoprawkę. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek odczytał treść projektu uchwały wraz z 

naniesioną autopoprawką. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/292/2016 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych na rok podatkowy 2017, która stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu.  
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AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i poboru, 

terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzania jej poboru 

w drodze inkasa. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski – wyjaśnił, że w tym projekcie uchwały 

proponuje wzrost stawki opłaty targowej na 2017 rok o 1,00 zł, przy czym przypominam 

o obniżonej stawce za pierwszy kwartał każdego roku. Taką zmianę wprowadziliśmy jak 

Państwo pamiętacie na wniosek handlowców, którzy uzasadniali to spadkiem dochodów 

w tym okresie roku.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/293/2016 w sprawie określenia zasad ustalania i 

poboru, terminów płatności i wysokości stawek opłaty targowej oraz zarządzania 

jej poboru w drodze inkasa, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

AD PKT 11 - Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XII/92/2011 Rady Miejskiej w 

Żninie z dnia 26 października 2011 roku w sprawie ustalenia stawek, terminów 

płatności i zasad poboru opłaty od posiadania psów. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski – wyjaśnił, że uchylenie tej uchwały spowoduje, 

iż od 1 stycznia nie będzie pobierana opłata za posiadanie psów.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek -  odczytał projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/294/2016 uchylającą uchwałę Nr XII/92/2011 

Rady Miejskiej w Żninie z dnia 26 października 2011 roku w sprawie ustalenia 

stawek, terminów płatności i zasad poboru opłaty od posiadania psów, która 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak  – wyjaśniła, że zgodnie z art. 57 § 7 

ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. Ordynacja podatkowa, rada gminy może wprowadzić 

opłatę prolongacyjną w wysokości nie większej niż obniżona stawka odsetek za zwłokę, 

ogłoszona przez Ministra właściwego do spraw finansów publicznych w drodze 

obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski”. W 

związku ze zmianą zasad naliczania opłaty prolongacyjnej oraz zmianą zapisu art. 57 § 2 

ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. Ordynacja podatkowa, należało dostosować zapis 

uchwały do obowiązujących przepisów. Wobec powyższego podjęcie uchwały uważa się 

za uzasadnione. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/295/2016 w sprawie opłaty prolongacyjnej, która 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
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AD PKT 13 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin 

na 2016 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak  – poprosiła Panią Skarbnik Gminy 

o uzasadnienie projektu uchwały. 

Skarbnik gminy Aleksandra Szpek – przedstawiła autopoprawki do projektu 

uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2016 rok. Stanowi o 

tym załącznik nr 12 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał o 

kwotę wykupu nieruchomości dot. OSP. 

Skarbnik gminy Aleksandra Szpek  - wyjaśniła, że jest to kwota 251 400,00 zł, która 

uwzględnia bonifikatę.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie autopoprawki 

Burmistrza Żnina do projektu uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawki do projektu uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek wobec braku pytań poprosił 

o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek -  odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

Za było 21 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/296/2016 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Żnin na 2016 rok, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
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AD PKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych na terenie Gminy Żnin przez inne niż Gmina Żnin osoby prawne i 

osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak  – wyjaśniła, że zmiany uchwały 

spowodowane są wejściem w życie ustawy z dnia 23 czerwca 2016 r. o zmianie ustawy 

o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw i polegają na zmianie sposobu 

obliczania dotacji dla dzieci z niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w 

niepublicznych szkołach podstawowych oraz innych formach wychowania 

przedszkolnego mających siedzibę na terenie Gminy Żnin, począwszy od dnia 1 stycznia 

2017 r. 

Do końca 2016 r. dotacja ta naliczana jest na podstawie wydatków bieżących przedszkoli 

publicznych i liczby uczniów w tych przedszkolach i zmieniana po każdej zmianie planu 

wydatków bieżących tych przedszkoli i zmianie liczby uczniów. Od 1 stycznia 2017 r. 

dotacja dla niepublicznych przedszkoli, spełniających wymagania określone w art. 90. 

ust.1b ustawy o systemie oświaty (przedszkola wyłonione w trybie konkursu ofert), 

przyznawana jest na każdego ucznia w wysokości równej podstawowej kwocie dotacji. 

Przedszkola niepubliczne, które nie spełniają warunków określonych w art. 90 ust.1b 

ustawy o systemie oświaty otrzymują na każdego ucznia dotację w wysokości równej 

75% podstawowej kwoty dotacji. 

Podstawowa kwota dotacji stanowi kwotę wydatków bieżących zaplanowanych na 

prowadzenie przez gminę przedszkoli pomniejszonych o: 

1) sumę iloczynów odpowiednich kwot przewidzianych w części oświatowej subwencji 

ogólnej dla gminy na uczniów niepełnosprawnych w przedszkolach, posiadających 

orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, wydane ze względu na odpowiednie 

rodzaje niepełnosprawności, oraz statystycznej liczby tych uczniów w tych 

przedszkolach; 

2) iloczyn kwoty przewidzianej w części oświatowej subwencji ogólnej dla gminy na 

dziecko objęte wczesnym wspomaganiem rozwoju w przedszkolu, posiadające opinię o 
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potrzebie wczesnego wspomagania rozwoju dziecka oraz statystycznej liczby dzieci w 

tych przedszkolach; 

3) iloczyn kwoty przewidzianej w części oświatowej subwencji ogólnej dla gminy na 

uczestnika zajęć rewalidacyjno-wychowawczych w przedszkolach, posiadającego 

orzeczenie o potrzebie zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz statystycznej liczby 

uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych w tych przedszkolach; 

4) zaplanowane na rok budżetowy w budżecie gminy wydatki bieżące na rządowe 

programy edukacyjne w tych przedszkolach. 

Podstawowa kwota dotacji aktualizowana jest dwukrotnie w trakcie roku budżetowego. 

Pierwszą aktualizację dokonuje się w miesiącu roku budżetowego następującym po 

miesiącu, w którym upłynęło 30 dni od dnia ogłoszenia ustawy budżetowej na rok 

budżetowy, według stanu na ostatni dzień miesiąca poprzedzającego miesiąc aktualizacji. 

Drugą aktualizację dokonuje się w październiku roku budżetowego według stanu na 

dzień 30 września roku budżetowego. Natomiast aktualizacji statystycznej liczby 

uczniów dokonuje się w październiku roku budżetowego. Zaktualizowana statystyczna 

liczba uczniów stanowi sumę 2/3 liczby uczniów, ustalonej na podstawie danych systemu 

informacji oświatowej według stanu na dzień 30 września roku poprzedzającego rok 

budżetowy oraz 1/3 liczby uczniów, ustalonej według stanu na dzień 30 września roku 

budżetowego. 

Podstawowa kwota dotacji i jej aktualizacje oraz statystyczna liczba uczniów i jej 

aktualizacje ogłaszane będą w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w 

Żninie. 

W uchwale niniejszej zaktualizowano również zakres przekazywanych przez organy 

prowadzące burmistrzowi, a także określono wysokość dotacji dla uczniów zapisanych, 

bądź wykreślonych z placówki w trakcie miesiąca. 

Radna Maria Błońska – zgłosiła następującą poprawkę do projektu uchwały: w 

rozdziale 3 w § 6 ust. 4 zaproponowała następujące zapisy: „Niepubliczna szkoła 

podstawowa i niepubliczne gimnazjum wymienione w § 3 pkt. 2 i 3 uchwały otrzymuje 

na każdego ucznia dotację, w wysokości 103% kwoty przewidzianej na takiego ucznia w 

części oświatowej subwencji ogólnej dla Gminy Żnin”. 
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W związku z tą propozycją zmianie ulega również   § 6 ust. 2  i otrzymuje brzemiennie: 

„Niepubliczna szkoła podstawowa, w której zorganizowano oddział przedszkolny, niebędąca 

szkołą podstawową specjalną, otrzymuje na każdego ucznia tego oddziału przedszkolnego  dotację, 

w wysokości 103% kwoty dotacji przewidzianej dla szkół podstawowych, w których 

zorganizowano oddział przedszkolny, z tym że na ucznia niepełnosprawnego w wysokości równej 

kwocie przewidzianej na takiego ucznia niepełnosprawnego oddziału przedszkolnego w szkole 

podstawowej w części oświatowej subwencji ogólnej dla Gminy Żnin, jeżeli ten oddział 

przedszkolny w szkole podstawowej:” 

Dodała, że ww. poprawki składa w formie  wniosku formalnego.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są jeszcze jakieś propozycje 

zmian. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek  - zwróciła uwagę na fakt, iż Komisje Rady 

opiniują projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 rok, w którym to 

projekcie jest  przewidziana kwota dotacji na poziomie 100% a nie 103%.  

 Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie ww. propozycję 

radnej Marii Błońskiej do projektu uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 17 radnych 

Przeciw było 3 radnych 

 

Rada przyjęła wniosek formalny radnej Marii Błońskiej i zawartą w nim 

propozycję zmian do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały wraz z naniesionymi zmianami Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę 

Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały wraz 

z poprawkami. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zwrócił się do mnie Pan mecenas z prośbą 

o zabranie głosu. 

Radca Prawny Michał Nowacki – wyjaśnił, że ta uchwała, która za chwilę będzie 

podejmowana niesie ze sobą istotne skutki finansowe. Przyjęliście Państwo poprawki, 



25 

jednak wnioskodawca nie podał skutków finansowych swojej propozycji. 

W uzasadnieniu powinniśmy podać o jaką wartość konkretnie chodzi w tym przypadku.   

Radna Maria Błońska – skutki finansowe są podobne do tych, jak było dowożenie. Dziś 

trudno mi powiedzieć dokładnie, ale będzie to kwota 100 tys. zł, nieco ponad 100 tys. zł. 

Podejmując dziś tę uchwałę uważam, że zamknęlibyśmy problem dowożenia.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – byłoby dobrze, aby to wyliczenie było 

dokładne.  

Radna Maria Błońska – dzisiaj również podejmowane były uchwały, gdzie obniżano 

procenty i nie było żadnego problemu. Zatem nie wiem w czym tkwi tutaj problem.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – na sali mamy 

Panią Skarbnik i w przypadku gdy coś zostało przegłosowane to według mnie powinna 

nam powiedzieć jaką to skutkuje kwotą i jakie jest źródło wskazania, chyba, że wymaga 

to 5-10 minut przerwy w obradach.  

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak  - owszem skutek może Pani Skarbnik 

podać, ale chyba nie źródło finansowania.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – po to mamy 

rezerwę celową, również w części oświatowej, pytanie tylko  jakiej kwoty to dotyczy. 

Dodał, że budżet na 2017 rok nie jest jeszcze uchwalony.  

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak  - jesteśmy w przededniu reformy oświaty 

i ta rezerwa celowa będzie nam prawdopodobnie bardzo potrzebna.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – w związku z tym, że zachodzi 

konieczność przeanalizowania tej sytuacji zarządził 15 min przerwę w obradach.  

 

Po przerwie –  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Panią Skarbnik Gminy o 

zabranie głosu. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że w przypadku podjęcia przez Radę 

uchwały z poprawką dotyczącą zwiększenia poziomu dotacji ze 100% na 103% jest 

wydatkowanie z budżetu Gminy kwoty około 77 tys. zł. Oznacza to zatem około 50% 

kosztów, które były kiedyś ponoszone przez Gminę Żnin na dowozy dzieci do szkół 

niepublicznych. 
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Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysocki -  zgłosił 

wniosek formalny o pozostawieniu pierwotnego zapisu w projekcie uchwały i 

odrzuceniu propozycji dotacji w wysokości 103%. Dodał, że w najbliższym czasie 

będziemy się mierzyć z reformą gimnazjów, wiec środki będą nam niezbędne.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie wniosek formalny 

radnego Tomasza Wysockiego. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 3 radnych 

Przeciw było 16 radnych  

Rada odrzuciła wniosek radnego Tomasz Wysockiego. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz 

z przyjętą przez Radę poprawką. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 16 radnych 

Przeciwny był 1 radny 

Wstrzymało się 2 radnych  

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/297/2016 w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Żnin przez inne niż Gmina Żnin 

osoby prawne i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystywania, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

AD PKT 15 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2017. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że z uwagi na fakt, że Gminny 

Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2016 przyjęty 
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Uchwałą Nr XIII/138/2015 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 25 listopada 2015 roku traci 

ważność z dniem 31 grudnia 2016 roku uzasadnione jest uchwalenie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2017. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek -  odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/298/2016 w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2017, która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

AD PKT 16 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego na nieruchomości położonej 

w Żninie przy ul. 700-lecia. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że Rada Miejska w Żninie 

Uchwałą Nr XXII/234/2016, z dnia 29 czerwca 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego na nieruchomości położonej w Żninie 

przy ul. 700-Lecia wyraziła zgodę na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego 

w postaci służebności gruntowej na gruntach stanowiących własność gminy Żnin, 

oznaczonych jako działki geodezyjne nr 1080/2 i 1082/2, obręb Żnin.  W związku z 

błędnym oznaczeniem numeru księgi wieczystej dla działki 1082/2 należało dokonać 

zmiany zapisu przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/299/2016 zmieniającą uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego na 

nieruchomości położonej w Żninie przy ul. 700-lecia, która stanowi załącznik nr 16 

do protokołu.  

 

AD PKT 17 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów, na najem części nieruchomości położonej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak –wyjaśniła, że nieruchomość określona 

w uchwale stanowi własność Gminy Żnin i objęta jest umowami najmu. Ważność dwóch 

umów wygasa w dniu 31 grudnia 2016 r.  W celu zawarcia kolejnych umów organ 

wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) 

cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać 

zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek -  odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/300/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów, na najem części nieruchomości położonej w Żninie, która stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu.  
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AD PKT 18 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy  na najem nieruchomości położonej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że nieruchomości określone 

w uchwale stanowią własność Gminy Żnin i objęte są umową najmu. Ważność umowy 

wygasa w dniu 31 grudnia 2016 r.  W celu zawarcia kolejnej umowy organ wykonawczy 

gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) cytowanej wyżej 

ustawy o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej 

w Żninie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał kto 

wystąpił z wnioskiem o przedłużenie? Jak wygląda dworzec wszyscy wiemy. Czy 

przewoźnik wystąpił o to przedłużenie umowy? 

Główny Specjalista Wydziału IGPI Urszula Nawrocka – odpowiedziała, że 

przewoźnik nie wystąpił z wnioskiem. Umowy są wywoływane w taki sposób, aby była 

zachowana ich ciągłość. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał czy 

będzie ciągłość umowy? 

Główny Specjalista Wydziału IGPI Urszula Nawrocka – jeżeli nie będą chcieli 

dowozić to umowy nie będzie. Dodała, że dworzec jest własnością gminy Żnin.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek -  odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/301/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy  na najem nieruchomości położonej w Żninie, która stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu.  
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AD PKT 19 - Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, 

Wenecja i Wójcin, ETAP 1 sołectwo Skarbienice. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że prace dotyczące planu 

prowadzone były w trybie ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym na podstawie uchwały Nr XIX/116/2007 Rady 

Miejskiej w Żninie z dnia 28 grudnia 2007r. i uchwały Nr XXXI /425/2014 Rady Miejskiej 

w Żninie z dnia 27 marca 2014r. 

Konieczność opracowania planu wynikła z potrzeby zahamowania nieprawidłowego 

rozwoju gminy i ochrony jej przestrzeni poprzez wskazanie miejsc rozwoju nowej 

zabudowy w obrębie zwartej struktury funkcjonalno – przestrzennej jednostek 

osadniczych, oraz jej ograniczenie,  na terenach rolniczych, nieposiadających 

wystarczającego uzbrojenia technicznego. Jednym z czynników powodujących 

przystąpienie do sporządzanie przedmiotowego planu miejscowego była kluczowa 

kwestia unormowania zasad koegzystencji istniejących oraz nadal powstających 

gospodarstw rolno-hodowlanych względem istniejącej i planowanej zabudowy o funkcji 

mieszkaniowej. 

Przyjęte w planie miejscowym rozwiązania są zgodne z ustaleniami Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/302/2016 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, 

Skarbienice, Wenecja i Wójcin, ETAP 1 sołectwo Skarbienice, która stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu.  

 

AD PKT 20 - Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, 

ETAP 3 sołectwo Chomiąża Księża. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że prace dotyczące planu 

prowadzone były w trybie ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym, na podstawie uchwały Nr XIX/116/2007 Rady 

Miejskiej w Żninie z dnia 28 grudnia 2007r. i uchwały Nr XXXI /425/2014 Rady Miejskiej 

w Żninie z dnia 27 marca 2014r. 

Konieczność opracowania planu wynikła z potrzeby zahamowania nieprawidłowego 

rozwoju gminy i ochrony jej przestrzeni poprzez wskazanie miejsc rozwoju nowej 

zabudowy w obrębie zwartej struktury funkcjonalno – przestrzennej jednostek 

osadniczych, oraz jej ograniczenie,  na terenach rolniczych, nieposiadających 

wystarczającego uzbrojenia technicznego. Jednym z czynników powodujących 

przystąpienie do sporządzanie przedmiotowego planu miejscowego była kluczowa 

kwestia unormowania zasad koegzystencji istniejących oraz nadal powstających 

gospodarstw rolno-hodowlanych względem istniejącej i planowanej zabudowy o funkcji 

mieszkaniowej. 

Przyjęte w planie miejscowym rozwiązania są zgodne z ustaleniami „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin”. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek -  odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/303/2016 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, 

Skarbienice, Wenecja i Wójcin, ETAP 3 sołectwo Chomiąża Księża,  która stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu.  

 

AD PKT 21 - Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, Wenecja i Wójcin, 

ETAP 4 sołectwo Kierzkowo. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że prace dotyczące planu 

prowadzone były w trybie ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym, na podstawie uchwały Nr XIX/116/2007 Rady 

Miejskiej w Żninie z dnia 28 grudnia 2007r. i uchwały Nr XXXI /425/2014 Rady Miejskiej 

w Żninie z dnia 27 marca 2014r. 

Konieczność opracowania planu wynikła z potrzeby zahamowania nieprawidłowego 

rozwoju gminy i ochrony jej przestrzeni poprzez wskazanie miejsc rozwoju nowej 

zabudowy w obrębie zwartej struktury funkcjonalno – przestrzennej jednostek 

osadniczych, oraz jej ograniczenie,  na terenach rolniczych, nieposiadających 

wystarczającego uzbrojenia technicznego. Jednym z czynników powodujących 

przystąpienie do sporządzanie przedmiotowego planu miejscowego była kluczowa 

kwestia unormowania zasad koegzystencji istniejących oraz nadal powstających 

gospodarstw rolno-hodowlanych względem istniejącej i planowanej zabudowy o funkcji 

mieszkaniowej. 

Przyjęte w planie miejscowym rozwiązania są zgodne z ustaleniami „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin”. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 4 radnych 

Przeciw było 8 radnych 

Wstrzymało się 7 radnych 

 

Rada   nie podjęła projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, 

Skarbienice, Wenecja i Wójcin, ETAP 3 sołectwo Chomiąża Księża. 

 

AD PKT 22 - Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, Skarbienice, 

Wenecja i Wójcin, ETAP 5 sołectwo Wójcin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że prace dotyczące planu 

prowadzone były w trybie ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2016 r. poz. 778, ze zm.) , na podstawie 

uchwały Nr XIX/116/2007 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 28 grudnia 2007r. i uchwały Nr 

XXXI /425/2014 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 27 marca 2014r. 

Konieczność opracowania planu wynikła z potrzeby zahamowania nieprawidłowego 

rozwoju gminy i ochrony jej przestrzeni poprzez wskazanie miejsc rozwoju nowej 

zabudowy w obrębie zwartej struktury funkcjonalno – przestrzennej jednostek 

osadniczych, oraz jej ograniczenie,  na terenach rolniczych, nieposiadających 

wystarczającego uzbrojenia technicznego. Jednym z czynników powodujących 

przystąpienie do sporządzanie przedmiotowego planu miejscowego była kluczowa 

kwestia unormowania zasad koegzystencji istniejących oraz nadal powstających 

gospodarstw rolno-hodowlanych względem istniejącej i planowanej zabudowy o funkcji 

mieszkaniowej. 

Przyjęte w planie miejscowym rozwiązania są zgodne z ustaleniami „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin”. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek -  odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/304/2016 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego sołectw Chomiąża Księża, Kierzkowo, 

Skarbienice, Wenecja i Wójcin, ETAP 5 sołectwo Wójcin.  która stanowi załącznik nr 

21 do protokołu.  

 

 

AD PKT 23 - Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do uzgodnienia z Ministrem 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego projektu nowego statutu Muzeum Ziemi Pałuckiej 

w Żninie. 

  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że Muzeum Ziemi Pałuckiej 

w Żninie jest samorządową instytucją kultury dla której Organizatorem jest Gmina Żnin. 

Obecnie obowiązujący statut Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie został nadany uchwałą 

Rady Miejskiej w Żninie Nr XXII/241/2016 z dnia 29 czerwca 2016 roku. Zmiana statutu 

wynika z dostosowania dokumentu do aktualnie obowiązujących przepisów oraz analizy 

działalności i dotychczasowego doświadczenia w zarządzaniu muzeum, jak również 

zmieniającej  

się specyfiki, możliwości i potrzeb mieszkańców Gminy Żnin. Zakres zmian w stosunku  

do obowiązującego statutu obejmuje m.in. przeredagowanie zapisów dotyczących 

przychodów samorządowej instytucji kultury, niektórych zapisów dotyczących 

gospodarki finansowej Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie oraz zwiększenie składu Rady 

Muzeum jako organu opiniodawczo-doradczego. Wprowadzenie nowych zapisów w 

dokumencie pozwoli na ujednolicenie przepisów statutu wprowadzonych na zasadzie 
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zmian uchwały o nadaniu statutu, co ułatwi korzystanie z aktu prawa miejscowego. Fakt, 

że statut będący załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały jest aktem prawnym 

o charakterze generalnym, nieodnoszącym się do indywidualnego adresata, lecz  

do nieokreślonego kręgu osób społeczności lokalnej, 

a instytucja kultury działająca w oparciu o statut realizuje zadania gminy o charakterze 

publicznym przemawia za uznaniem statutu instytucji kultury jako aktu normatywnego 

o charakterze prawa miejscowego.  

Zgodnie z zapisami art. 6 ust.1, w związku z art. 5 ust 1, ustawy z dnia 21 listopada 1996 

r.  

o muzeach nadanie statutu muzeum przez Organizatora wymaga uzgodnienia jego treści 

z ministrem właściwym do spraw kultury i dziedzictwa narodowego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/305/2016 w sprawie przekazania do uzgodnienia 

z Ministrem Kultury i Dziedzictwa Narodowego projektu nowego statutu Muzeum 

Ziemi Pałuckiej w Żninie, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

AD PKT 24 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Żninie z 

dnia 28 czerwca 2007 r. Nr XII/74/2007 nadającej akt utworzenia samorządowej 

instytucji kultury – Żnińskiego Domu Kultury. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie 

głosu. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że z uwagi na nowelizację 

przepisów ustawy z dnia 25 października 1991 r. o organizowaniu i prowadzeniu 

działalności kulturalnej istnieje konieczność dokonania zmian w postanowieniach 
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Statutu Żnińskiego Domu Kultury. Aktualnie obowiązujący statut Żnińskiego Domu 

Kultury został wprowadzony w życie uchwałą Nr XII/74/2007 Rady Miejskiej w Żninie z 

dnia 28 czerwca 2007 r. w sprawie w sprawie nadania aktu o utworzeniu samorządowej 

instytucji kultury – Żnińskiego Domu Kultury. Do statutu zostały wprowadzone zmiany. 

Upływ czasu i zmieniające się przepisy prawa spowodowały, że część regulacji zawartych 

w statucie jest już nieaktualna. Zakres zmian w stosunku do obowiązującego statutu 

obejmuje m.in. przeredagowanie zapisów dotyczących przychodów samorządowej 

instytucji kultury, niektórych zapisów dotyczących gospodarki finansowej Żnińskiego 

Domu Kultury. Wprowadzenie nowych zapisów w dokumencie pozwoli na ujednolicenie 

przepisów statutu wprowadzonych na zasadzie zmian uchwały o nadaniu statutu, co 

ułatwi korzystanie z aktu prawa miejscowego.  

Fakt, że statut będący załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały jest aktem prawnym  

o charakterze generalnym, nieodnoszącym się do indywidualnego adresata, lecz do 

nieokreślonego kręgu osób społeczności lokalnej, a instytucja kultury działająca w 

oparciu o statut realizuje zadania gminy o charakterze publicznym przemawia za 

uznaniem statutu instytucji kultury jako aktu normatywnego o charakterze prawa 

miejscowego, podlegającego w związku z tym ogłoszeniu w dzienniku urzędowym. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek -  odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXVII/306/2016 w sprawie zmiany uchwały Rady 

Miejskiej w Żninie z dnia 28 czerwca 2007 r. Nr XII/74/2007 nadającej akt 

utworzenia samorządowej instytucji kultury – Żnińskiego Domu Kultury,  która 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
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AD PKT 25 - Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i 

poprzednich sesjach. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – powiedział, że zgodnie z wcześniejszą  

zapowiedzią Pana Burmistrza odpowiedzi na wszystkie interpelacje zostaną udzielone 

w formie pisemnej. 

Jednocześnie dodał, że Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi na wszystkie interpelacje 

zgłoszone na XXV sesji Rady Miejskiej w Żninie.   

 

AD PKT 26 - Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek-  poprosił o składanie zapytań i wolne 

wnioski. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski – poprosił, aby 

podać do publicznej wiadomości jaki  jest finał by w Niepublicznej Szkole Nr 3 w Żninie 

powstała świetlica opiekuńczo  - wychowawcza. Temat był rozpoznany i z tego co wiem, 

to ten budynek nie będzie spełniał wymogów ppoż. Prosiłbym jednak o upublicznienie 

jakie strony były zaangażowane i jaki był efekt działań.   

Ponadto podziękował za to, że na wlocie ul. Bocznej w Żninie został wykonany próg, 

która ogranicza przedostawanie się żużla na ul. Pałucką i tym samym jest bezpieczniej. 

Do dokończenia pozostały już tylko boki.   

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak –  powiedziała, że sprawa świetlicy 

opiekuńczo – wychowawczej zostanie upubliczniona. Dodała, że od samego początku 

sprawą zainteresował się Rzecznik Praw Dziecka, mieliśmy kontakt z biurem i Panią 

Adamaszek. Przekazywane były do niej i do Rzecznika informacje   dot. m.in. ograniczeń 

wynikających z ppoż.   

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski – prosiłby, żeby 

była informacja, że zrobiliśmy w tej sprawie wszystko co było można zrobić., by nie było 

odczucia, że zbagatelizowaliśmy temat.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – podziękowała za wykonanie drogi przy 

budynkach mieszkalnych w Cerekwicy.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sławomir Kujawa – 

podziękował za wykonanie 4 lamp, pomimo tego, że nie świecą. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek-  powiedział, że na Komisjach Rady 

gościliśmy ostatnio prezesa Pałuckiego Centrum Zdrowia sp. z o.o. i tylko przypomnę, 

że dziś głosują nad zmianami do budżetu daliśmy zielone światło dla kupna 3 łóżek 

specjalistycznych.  

Ponadto złożył wniosek dotyczący wystosowania apelu w sprawie  projektowanych 

zmian w ustawie o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków 

publicznych związanych ze strategią zmian w systemie ochrony zdrowia w Polsce. 

Zmiany te bowiem nogą się przyczynić do likwidacji oddziału urazowo – ortopedycznego 

naszego szpitala. 

Ponadto przedstawił podziękowania dla Rady od stowarzyszenia „Większy Format”. 

Poinformował również o zaproszeniu od UKS  dotyczącym możliwości uczestnictwa 

w turnieju bilardowym. Zawody odbędą się w dniu 17 grudnia o godz. 10.00 w 

Publicznym Gimnazjum nr 1 w Żninie. W imieniu Radnego Piotra Tomaszewskiego i 

swoim podziękował za wybudowanie siłowni zewnętrznej w parku nad Małym Jeziorem 

Żnińskim. 

Następnie wszystkim obecnym na sali z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia  

złożył życzenia świąteczne. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – w imieniu Pana Burmistrza i własnym 

złożyła życzenia świąteczne z okazji Świąt Bożego Narodzenia.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał kiedy 

nastąpi otwarcie pomostów, tak by mieszkańcy mogli z nich korzystać. Są to bardzo ładne 

obiekty, a niestety do dnia dzisiejszego nie można po nich chodzić. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – ja również z utęsknieniem czekam na 

otarcie pomostów. Mam nadzieję, że nastąpi to jak najszybciej. Ze względu na pewne 

okoliczności nie udzielę informacji. Mama nadzieję, że niedługo Pan Burmistrz będzie 

mógł oznajmić tą radosną wiadomość.  
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AD PKT 27- Zakończenie 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Koziełek- stwierdził, że został 

wyczerpany porządek obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i 

Panom Radnym, Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim 

obecnym na sali za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godz. 14.50 zamknął XXVII sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 
Łukasz Lisiecki 
Główny Specjalista 
          Przewodniczący Rady Miejskiej  

                      w Żninie 

            Grzegorz Koziełek 


